
PROTOKÓŁ XIII/19  
 

z XIII SESJI Rady Miejskiej w Jutrosinie,  
która odbyła się dnia 24 października 2019 r., o godz. 16:30 
w sali Gminnego Centrum Kultury i Rekreacji w Jutrosinie 

                          ________________________________________________________  
 
Obecni na Sesji Radni:  
 
1. Mirosław Barteczka                                                                                                                                      
2. Mariusz Grzywaczewski 
3. Mirosława Antkowiak   
4. Ireneusz Mikołajewski  
5. Halina Kaźmierska  
6. Karol Wieczorek 
7. Fabian Małecki  
8. Jolanta Kapała  
9. Dawid Kaczmarek  
10. Janina Machowicz  
11. Bożena Maćkowiak  
12. Tomasz Guziołek                                                                                                                 
13. Mateusz Janicki                                                                                                                                    
14. Jola Woroch (nieobecna od pkt 4) 
 
 Otwarcia – o godzinie 16:30 – XIII  Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie – dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Fabian Małecki. Powitał przybyłych Radnych, 
Sołtysów, Pana Burmistrza, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Dyrektorów Szkół i Przedszkoli 
oraz pozostałych gości. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 Radnych – większość 
qworum - co oznacza, że jest ona władna obradować i podejmować w pełni prawomocne 
uchwały. Nieobecność Radnego M. Kozicy jest usprawiedliwiona. 

 
  Listy obecności Radnych oraz Sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 

 
Przewodniczący przedstawił porządek obrad.  
 
Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie 
2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin z działalności za okres pomiędzy Sesjami 
3. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok 
4. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 

rok 
5. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych 
6. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia planu rozwoju miejscowości Nowy Sielec na lata 

2019-2026 
7. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Jutrosin na lata 2019-2024 



8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXI/99/2008 Rady Miejskiej w Jutrosinie 
z dnia 4 września 2008r. w sprawie: określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Jutrosin 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rawickiemu na 
dofinansowanie zakupu pojazdu do przewozu osób niepełnosprawnych 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXVIII/134/2009 Rady Miejskiej w 
Jutrosinie z dnia 21 kwietnia 2009 roku w sprawie: ustalenia Regulaminu określającego 
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzeń 
za godziny ponadwymiarowe i doraźnych zastępstw oraz innych świadczeń wynikających 
ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Jutrosin 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: zamiaru przekształcenia Liceum Ogólnokształcącego w 
Jutrosinie wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jutrosinie poprzez 
utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzonych zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 3-letniego 
Liceum Ogólnokształcącego w Jutrosinie w 4-letnie Liceum Ogólnokształcące w Jutrosinie 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie 
użytecznych na rok 2020 

14. Informacja Dyrektorów Przedszkoli o programowej działalności w roku 2018/2019 
15. Interpelacje i zapytania 
16. Wolne głosy i wnioski 
17. Zakończenie obrad. 

 
W związku z tym, że z Urzędu Skarbowego nie otrzymaliśmy informacji na temat 

oświadczeń majątkowych - z porządku obrad został wycofany jeden punkt. 
 

Rada przyjęła porządek obrad jednogłośnie. 
 
Ad. 1  
Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie 
 
   W związku z tym, że do protokołu z poprzedniej Sesji nie wniesiono żadnych uwag 
został on przyjęty bez odczytywania. Jest do wglądu w Urzędzie Miasta i Gminy w Jutrosinie 
oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej.  
 
Ad. 2  
Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin z działalności pomiędzy Sesjami 

 
       Głos zajął Pan Romuald Krzyżosiak - Burmistrz Miasta i Gminy Jutrosin. Przedstawił 
sprawozdanie z działalności za okres pomiędzy Sesjami (treść sprawozdania stanowi 
załącznik do protokołu). 

Brak pytań. 

 
Ad. 3  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok 

 
  Głos zajęła Pani Grażyna Niedbała – Skarbnik Miasta i Gminy Jutrosin. Przedstawiła 
zmiany po stronie dochodów i wydatków. Brak pytań ze strony Radnych, zatem 



Przewodniczący Rady – Pan Fabian Małecki odczytał projekt uchwały nr XIII/66/2019 w 
sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok.  

 
Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, 
Janina Machowicz, Jolanta Kapała, Karol Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz 
Guziołek, Mariusz Grzywaczewski, Jola Woroch, Mateusz Janicki, Mirosław Barteczka, 
Fabian Małecki 

NIEOBECNY: Marek Kozica. 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/66/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie.  
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 
rok  
 
   Głos zajęła Pani Jolanta Rybicka – inspektor d/s wymiaru podatku i opłat lokalnych. 
Uchwała w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok oraz uchwała w 
sprawie rocznych stawek podatku od środków transportowych ustalana jest na podstawie 
ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. Górne granice stawek kwotowych podatków i opłat 
lokalnych obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają corocznie zmianie na następny 
rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych 
w okresie I półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie w stosunku do analogicznego roku 
poprzedzającego. Wskaźnik cen ustala się na podstawie komunikatu Prezesa GUS-u 
ogłoszonego w Monitorze Polskim w terminie 20 dni, po upływie pierwszego półrocza. W tym 
roku wskaźnik cen wyniósł 101,8 tzn. wzrost cen o 1,8%. Oznacza to, że stawki maksymalne 
podatków i opłat lokalnych wzrosną o około 1,8% w 2020 roku, w porównaniu do 2019 roku. 
Z uwagi na zasadę zaokrąglania tych stawek w górę do pełnych groszy, wzrost poszczególnych 
stawek nie musi wynieść dokładnie 1,8%. Wysokość stawek podatków i opłat lokalnych ustala 
Rada Gminy w drodze uchwały. Jednakże stawki ustalone przez Radę Gminy nie mogą być 
wyższe od tych ustalonych przez Ministra Finansów. Natomiast gdy Rada Gminy nie podejmie 
uchwały w sprawie nowych stawek i opłat lokalnych wówczas mają zastosowanie stawki 
określone w obwieszczeniu Ministra Finansów. 

   Głos zajął Pan Mariusz Grzywaczewski. Przeczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok ze stawkami zaproponowanymi przez 
Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin. 

- Od gruntów: 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków od 1m² powierzchni – 0,86 zł. 
b)   pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 
jezior i zbiorników sztucznych od 1 ha powierzchni – 4,80 zł.                                                          
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 



publicznego przez organizacje pożytku publicznego - od 1m² powierzchni –  0,35 zł.               
d)  niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 
października 2015r. o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, 
usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje 
zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął 
okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego 
od 1 m² – 3,15 zł. 

- Od budynków lub ich części: 
a) mieszkalnych od 1m² powierzchni użytkowej – 0,81 zł. 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1m² powierzchni 
użytkowej – 19,20 zł.                                                                                                                    
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym od 1m² powierzchni użytkowej – 11,18 zł.                                                 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 
leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń od 1m² powierzchni 
użytkowej – 4,87 zł. e) pozostałych od 1m² powierzchni użytkowej, w tym zajętych na 
prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje 
pożytku publicznego – 5,95 zł. 

 
- Od budowli – 2%. 

 

Głos zajął Pan Fabian Małecki - mamy tu również projekt drugi, który mówi o tym żeby 
podatków nie podnosić. W takim przypadku musimy teraz przeprowadzić głosowanie poprzez 
podniesienie ręki, kto jest za tym projektem, który został przed chwilą odczytany. 

- Mirosław Barteczka - ZA                                                                                                                               
- Mariusz Grzywaczewski - PRZECIW 
- Mirosława Antkowiak - PRZECIW 

- Ireneusz Mikołajewski - ZA 
- Halina Kaźmierska - PRZECIW 
- Karol Wieczorek - PRZECIW 
- Fabian Małecki - PRZECIW 
- Jolanta Kapała - PRZECIW 

- Dawid Kaczmarek - PRZECIW 
- Janina Machowicz - ZA  

- Bożena Maćkowiak - PRZECIW 
- Tomasz Guziołek - ZA                                                                                                                                                                                                   
- Mateusz Janicki - ZA                                                                                                                                                                      

- Jola Woroch – PRZECIW 

5 głosów „ZA”, 9 głosów „PRZECIW”. 

W/w uchwała nie została podjęta. 

   Głos zajął Pan Dariusz Płociniczak – radca prawny, który wyjaśnił Radnym co w 
sytuacji kiedy nie zostaje podjęta uchwała zaproponowana przez Burmistrza, a zostają 
wniesione do niej poprawki. Jak wygląda wówczas procedura głosowania. 

Przewodniczący przeczytał projekt uchwały ze stawkami obowiązującymi w roku 
podatkowym 2019 (od tego momentu nieobecna Radna J. Woroch, 13 Radnych obecnych). 



- Od gruntów: 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków od 1m² powierzchni – 0,84 zł. 
b)   pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 
jezior i zbiorników sztucznych od 1 ha powierzchni – 4,71 zł.                                                          
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego - od 1m² powierzchni –  0,31 zł.               
d)  niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 
października 2015r. o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, 
usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje 
zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął 
okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego 
od 1 m² – 3,09 zł. 

- Od budynków lub ich części: 
a) mieszkalnych od 1m² powierzchni użytkowej – 0,79 zł. 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 
lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1m² powierzchni 
użytkowej – 19,00 zł.                                                                                                                    
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym od 1m² powierzchni użytkowej – 10,98 zł.                                                 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 
leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń od 1m² powierzchni 
użytkowej – 4,78 zł. e) pozostałych od 1m² powierzchni użytkowej, w tym zajętych na 
prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje 
pożytku publicznego – 5,80 zł. 

 
- Od budowli – 2%. 

Ciekawe za co będziemy robić place zabaw czy chodniki, a nasi wyborcy będą nas o to 
pytać. Skąd będziemy brać na to pieniądze? – zabrał głos p. I. Mikołajewski. Zanim Radni 
podjęli uchwałę o pozostawieniu podatków na tegorocznym poziomie, wywiązało się krótkie 
zamieszanie. P. M. Janicki, by móc wyjaśnić wątpliwości, poprosił o 10 minut przerwy, ale 
Przewodniczący F. Małecki wniosku nie uwzględnił. 

 
  Pan F. Małecki kontynuował dalej: teraz musimy przeprowadzić głosowanie poprzez 
podniesienie ręki, kto jest za tym projektem, który został przed chwilą odczytany (stawki 
podatków obowiązujące w 2019 roku) 

- Mirosław Barteczka - PRZECIW                                                                                                                      
- Mariusz Grzywaczewski - ZA 
- Mirosława Antkowiak - ZA 

- Ireneusz Mikołajewski - PRZECIW 
- Halina Kaźmierska - ZA 
- Karol Wieczorek - ZA 
- Fabian Małecki - ZA 
- Jolanta Kapała - ZA 

- Dawid Kaczmarek - ZA 
- Janina Machowicz - PRZECIW 

- Bożena Maćkowiak - ZA 
- Tomasz Guziołek - PRZECIW                                                                                                                                   
- Mateusz Janicki - PRZECIW 



8 głosów „ZA”, 5 głosów „PRZECIW”. 

Uchwała została podjęta większością głosów. 

   Po zaakceptowaniu przez większość Radnych – drugiej propozycji projektu uchwały 
w sprawie: ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok - 
Przewodniczący Rady – Pan Fabian Małecki - zarządził głosowanie tego projektu uchwały na 
tabletach: 

Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (8), PRZECIW (4), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Jolanta Kapała, Karol 
Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Mariusz Grzywaczewski, Fabian Małecki 

PRZECIW: Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Mateusz Janicki, Mirosław 
Barteczka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: Tomasz Guziołek 

NIEOBECNY: Marek Kozica, Jola Woroch 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/67/2019 została przyjęta przez Radę większością głosów.  
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 5                                                                                                                                        
Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych 
 
 Głos zajęła Pani Jolanta Rybicka – inspektor d/s wymiaru podatków i opłat lokalnych. 
Uchwała odnośnie środków transportowych jest również tak samo podejmowana jak 
poprzednia – na podstawie ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. I wskaźniki są również 
takie same. 

Brak pytań ze strony Radnych, zatem Przewodniczący Rady – Pan Fabian Małecki 
odczytał projekt uchwały nr XIII/68/2019 w sprawie: określenia wysokości rocznych stawek 
podatku od środków transportowych. 

 
Wyniki głosowania imiennego:  

 
ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, 
Janina Machowicz, Jolanta Kapała, Karol Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz 
Guziołek, Mariusz Grzywaczewski, Mateusz Janicki, Mirosław Barteczka, Fabian Małecki 
NIEOBECNY: Marek Kozica, Jola Woroch 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/68/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie.  



Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Po tym pkt nastąpiła 15 minutowa przerwa. 

Obrady wznowiono od pkt 6. 

 

Ad. 6  
Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia planu rozwoju miejscowości Nowy Sielec na lata 
2019-2026 
 
   Głos zajęła Pani Paulina Drozdowska – Sekretarz Miasta i Gminy Jutrosin. W dniu 19 
września 2019 r. odbyło się zebranie wiejskie sołectwa Nowy Sielec, na którym mieszkańcy 
podjęli uchwalę w sprawie przyjęcia Planu rozwoju miejscowości Nowy Sielec na lata 2019-
2026. Podjęta przez mieszkańców inicjatywa ma na celu poprawę jakości życia mieszkańców, 
pobudzenie i uatrakcyjnienie miejscowości. Opracowany Plan rozwoju miejscowości Nowy 
Sielec ma przyczynić się do zaspokojenia potrzeb społecznych i kulturalnych mieszkańców 
wsi. Ponadto przyjęty dokument stanowi jeden z kroków do działań mających służyć 
pozyskaniu środków na rozwój społeczno- infrastrukturalny sołectwa. Z uwagi na możliwość 
aplikowania przez Gminę Jutrosin o pomoc finansową w ramach różnych programów, w tym 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, podjęcie uchwały jest zasadne. 

 Brak pytań ze strony Radnych, zatem Przewodniczący Rady – Pan Fabian Małecki 
odczytał projekt uchwały nr XIII/69/2019 w sprawie: przyjęcia planu rozwoju miejscowości 
Nowy Sielec na lata 2019-2026 
 

Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, 
Janina Machowicz, Jolanta Kapała, Karol Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz 
Guziołek, Mariusz Grzywaczewski, Mateusz Janicki, Mirosław Barteczka, Fabian Małecki 
NIEOBECNY: Marek Kozica, Jola Woroch 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/69/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie.  
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 7  
Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Jutrosin na lata 2019-2024 
 

Głos zajęła Pani Paulina Drozdowska – Sekretarz Miasta i Gminy Jutrosin. Zgodnie z 
ustawą o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu 
cywilnego Rada Gminy zobowiązana jest do uchwalenia Wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. Program powinien być opracowany na co 
najmniej 5 lat i obejmować w szczególności: prognozę dotyczącą wielkości oraz stanu 
technicznego zasobu mieszkaniowego gminy w poszczególnych latach, analizę potrzeb oraz 
plan remontów i modernizacji wynikający ze stanu technicznego budynków i lokali, z 



podziałem na kolejne lata, planowaną sprzedaż lokali w kolejnych latach, zasady polityki 
czynszowej oraz warunki obniżania czynszu, sposób i zasady zarządzania lokalami i 
budynkami wchodzącymi w skład mieszkaniowego zasobu gminy oraz przewidywane zmiany 
w zakresie zarządzania mieszkaniowym zasobem gminy w kolejnych latach, źródła 
finansowania gospodarki mieszkaniowej w kolejnych latach, wysokość kosztów w kolejnych 
latach, z podziałem na koszty bieżącej eksploatacji, koszty remontów oraz koszty modernizacji 
lokali i budynków wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, koszty zarządu 
nieruchomościami wspólnymi, których gmina jest jednym ze współwłaścicieli, a także koszty 
inwestycyjne, opis innych działań mających na celu poprawę wykorzystania i racjonalizację 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. Opracowany program zawiera wszystkie 
składniki wymagane ustawą. 

 
Brak pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodniczący Rady – Pan Mariusz 

Grzywaczewski odczytał projekt uchwały nr XIII/70/2019 w sprawie: przyjęcia Wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Jutrosin na lata 2019-2024. 

 
Wyniki głosowania imiennego:  

 
ZA (8), PRZECIW (4), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, 
Tomasz Guziołek, Mateusz Janicki, Mirosław Barteczka, Fabian Małecki 
PRZECIW: Dawid Kaczmarek, Jolanta Kapała, Karol Wieczorek, Mirosława Antkowiak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ: Mariusz Grzywaczewski 
NIEOBECNY: Marek Kozica, Jola Woroch 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/70/2019 została przyjęta przez Radę większością głosów.  
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 8  

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXI/99/2008 Rady Miejskiej w Jutrosinie z 
dnia 4 września 2008r. w sprawie: określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Jutrosin 

   Głos zajęła Pani Paulina Drozdowska – Sekretarz Miasta i Gminy Jutrosin. Zgodnie z 
ustawą o gospodarce nieruchomościami Rada Miejska w Jutrosinie może wyrazić zgodę na 
udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości, jeżeli jest ona sprzedawana w trybie 
bezprzetargowym jako lokal mieszkalny. Cena lokalu w tym przypadku nie może być niższa 
niż jego wartość ustalona przez rzeczoznawcę majątkowego. W chwili obecnej gospodarka 
nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Jutrosin opiera się na Uchwale Nr 
XXI/99/2008 Rady Miejskiej w Jutrosinie z dnia 4 września 2008 roku w sprawie określenia 
zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Jutrosin. Zgodnie z 
§ 8 w/w uchwały bonifikata ta wynosi 20% ceny sprzedaży lokalu.  

   Zmiana zasad sprzedaży lokali mieszkalnych podyktowana jest oczekiwaniami 
społecznymi w kwestii udzielanej sprzedaży wysokości bonifikaty, a także zwiększeniem 
udziału nieruchomości gminnych we wspólnotach mieszkaniowych. Proponuje się zatem 
ustanowić bonifikatę w wysokości: 30% ceny lokalu, w przypadku, gdy cena sprzedaży 
zostanie uiszczona jednorazowo przed podpisaniem umowy, 20% ceny lokalu, gdy cena lokalu 



zostanie zapłacona w ciągu 1 roku od dnia podpisania umowy, 10% ceny, w przypadku, gdy 
cena lokalu zostanie rozłożona na raty roczne, na okres nie dłuższy niż 5 lat od dnia podpisania 
umowy. W przypadku sprzedaży lokali mieszkalnych na raty, pierwsza rata nie może być niższa 
niż 30% ceny lokalu, zaś niespłacona część ceny podlega oprocentowaniu w stosunku rocznym 
w wysokości równej 1/3 stopy redyskonta weksli stosowanej przez Narodowy Bank Polski na 
dzień 31 grudnia poprzedniego roku. 

   Brak pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodniczący Rady – Pan Mariusz 
Grzywaczewski odczytał projekt uchwały nr XIII/71/2019 w sprawie: zmiany uchwały nr 
XXI/99/2008 Rady Miejskiej w Jutrosinie z dnia 4 września 2008r. w sprawie: określenia zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Jutrosin 

Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (7), PRZECIW (6), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, 
Tomasz Guziołek, Mateusz Janicki, Mirosław Barteczka 
PRZECIW: Dawid Kaczmarek, Fabian Małecki, Jolanta Kapała, Karol Wieczorek, Mariusz 
Grzywaczewski, Mirosława Antkowiak 
NIEOBECNY: Marek Kozica, Jola Woroch 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/71/2019 została przyjęta przez Radę większością głosów.  
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 9                                                                                                                                            
Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rawickiemu na 
dofinansowanie zakupu pojazdu do przewozu osób niepełnosprawnych 

 

 Głos zajęła Pani Paulina Drozdowska – Sekretarz Miasta i Gminy Jutrosin.       
Stowarzyszenie Dzieci i Osób Niepełnosprawnych w Miejskiej Górce wystąpiło z pismem do 
Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin z prośbą o dofinansowanie zakupu pojazdu do przewozu 
osób niepełnosprawnych, uczestników Warsztatów Terapii Zajęciowej w Miejskiej Górce. 
Z uwagi na fakt, iż z Warsztatów Terapii Zajęciowej korzystają osoby niepełnosprawne z terenu 
Gminy Jutrosin, udziela się pomocy finansowej na ww. zadanie w kwocie 6 000,00 zł.  
Zakup pojazdu zrealizowany będzie z dofinansowaniem udzielonym przez Państwowy Fundusz 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w wysokości 80 000,00 zł, pozostałą kwotę ok. 40 000 
zł będzie stanowił wkład własny. Przekazana dotacja celowa będzie częścią wkładu własnego 
wnioskodawcy. 
 

Brak pytań ze strony Radnych, zatem Przewodniczący Rady – Pan Fabian Małecki 
odczytał projekt uchwały nr XIII/72/2019 w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Rawickiemu na dofinansowanie zakupu pojazdu do przewozu osób niepełnosprawnych. 

 
Wyniki głosowania imiennego:  

 
ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, 



Janina Machowicz, Jolanta Kapała, Karol Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz 
Guziołek, Mariusz Grzywaczewski, Mateusz Janicki, Mirosław Barteczka, Fabian Małecki 
NIEOBECNY: Marek Kozica, Jola Woroch 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/72/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie.  
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXVIII/134/2009 Rady Miejskiej w 
Jutrosinie z dnia 21 kwietnia 2009 roku w sprawie: ustalenia Regulaminu określającego 
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzeń za 
godziny ponadwymiarowe i doraźnych zastępstw oraz innych świadczeń wynikających ze 
stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Jutrosin 
 
  Głos zajęła Pani Kinga Szymkowiak – inspektor ds. oświaty, kultury i działalności 
gospodarczej. Uchwała w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zawiera zmiany  
w zakresie dodatku za wychowawstwo klasy oraz nauczyciela opiekującego się oddziałem 
przedszkolnym. Zmiana ta podyktowana jest wejściem w życie Rozporządzenia Ministra 
Edukacji Narodowej zmieniające Rozporządzenie w sprawie wysokości minimalnych stawek 
wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagrodzenia za pracę w dniu wolnym od pracy. Dodatek 
funkcyjny w wysokości 300 zł. przysługuje nauczycielowi szkoły, któremu powierzono funkcję 
sprawowania wychowawcy klasy; natomiast 200 zł. – nauczycielowi przedszkola, któremu 
powierzono sprawowanie opieki nad odziałem przedszkolnym. Projekt został pozytywnie 
zaopiniowany przez Związek Nauczycielstwa Polskiego, zarząd oddziału z siedzibą w 
Miejskiej Górce. 
 
  Brak pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodnicząca Rady – Pani Mirosława 
Antkowiak odczytała projekt uchwały nr XIII/73/2019 w sprawie: zmiany uchwały nr 
XXVIII/134/2009 Rady Miejskiej w Jutrosinie z dnia 21 kwietnia 2009 roku w sprawie: 
ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i 
wypłacania wynagrodzeń za godziny ponadwymiarowe i doraźnych zastępstw oraz innych 
świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Jutrosin. 
 

Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, 
Janina Machowicz, Jolanta Kapała, Karol Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz 
Guziołek, Mariusz Grzywaczewski, Mateusz Janicki, Mirosław Barteczka, Fabian Małecki 
NIEOBECNY: Marek Kozica, Jola Woroch 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 



protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/73/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie.  
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie: zamiaru przekształcenia Liceum Ogólnokształcącego w Jutrosinie 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jutrosinie poprzez utworzenie 
dodatkowej lokalizacji prowadzonych zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

 Głos zajęła Pani Kinga Szymkowiak – inspektor ds. oświaty, kultury i działalności 
gospodarczej. Zgodnie z  ustawą - Prawo oświatowe - w przypadku szkół prowadzonych przez 
jednostki samorządu terytorialnego tworzenie i likwidacja innych lokalizacji prowadzenia zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych stanowi przekształcenie. Szkoła publiczna 
może zostać przekształcona po zawiadomieniu co najmniej na 6 miesięcy przed terminem 
przekształcenia rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty i uzyskaniu od kuratora 
pozytywnej opinii w przedmiocie przekształcenia, czyli ustalenia innej lokalizacji prowadzenia 
zajęć. W związku z rekrutacją w roku szkolnym 2019/2020 absolwentów ostatnich klas 
gimnazjum oraz klas szkoły podstawowej, Dyrektor Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w 
Jutrosinie w trosce o wygodę w celu uniknięcia dwuzmianowości lub zajęć w sobotę oraz 
niekorzystnego dla młodzieży planu lekcji podjął rozmowy z Burmistrzem Miasta i Gminy 
Jutrosin na temat utworzenia dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych przy ul. Mickiewicza 2; 63-930 Jutrosin z dniem 1 września 
2020 roku.  Powyższa lokalizacja znajduje się w niewielkiej odległości od budynku Liceum 
Ogólnokształcące w Jutrosinie ul. Wrocławska 39, 63-930 Jutrosin wchodzącego w skład 
Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jutrosinie. Zatem w pełni zasadne wydaje się ustanowienie 
dla Liceum Ogólnokształcące w Jutrosinie ul. Wrocławska 39, 63-930 Jutrosin wchodzącego 
w skład Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jutrosinie dodatkowej lokalizacji prowadzenia 
zajęć. 

 Brak pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodniczący Rady – Pan Mariusz 
Grzywaczewski odczytał projekt uchwały nr XIII/74/2019 w sprawie: zamiaru przekształcenia 
Liceum Ogólnokształcącego w Jutrosinie wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. Jana Pawła 
II w Jutrosinie poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzonych zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych 
 

Wyniki głosowania imiennego:  
 
ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, 
Janina Machowicz, Jolanta Kapała, Karol Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz 
Guziołek, Mariusz Grzywaczewski, Mateusz Janicki, Mirosław Barteczka, Fabian Małecki 
NIEOBECNY: Marek Kozica, Jola Woroch 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/74/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie.  
 



Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
  

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie: stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 3-letniego 
Liceum Ogólnokształcącego w Jutrosinie w 4-letnie Liceum Ogólnokształcące w Jutrosinie 
 
 Głos zajęła Pani Kinga Szymkowiak – inspektor ds. oświaty, kultury i działalności 
gospodarczej. W związku ze zmianami ustroju szkolnego wdrażanego Ustawą z dnia 14 grudnia 
2016 roku Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe, podjęcie niniejszej uchwały 
jest wypełnieniem delegacji ustawowej określonej w art. 146 ust. 2: „Organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego prowadzącej dotychczasowe trzyletnie liceum 
ogólnokształcące, w terminie do dnia 30 listopada 2019 r., w drodze uchwały, stwierdza jego 
przekształcenie w czteroletnie liceum ogólnokształcące zgodnie z ust. 1”. 

Brak pytań ze strony Radnych, zatem Przewodniczący Rady – Pan Fabian Małecki 
odczytał projekt uchwały nr XIII/75/2019 w sprawie: stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego 3-letniego Liceum Ogólnokształcącego w Jutrosinie w 4-letnie Liceum 
Ogólnokształcące w Jutrosinie. 

 
Wyniki głosowania imiennego:  

 
ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, 
Janina Machowicz, Jolanta Kapała, Karol Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz 
Guziołek, Mariusz Grzywaczewski, Mateusz Janicki, Mirosław Barteczka, Fabian Małecki 
NIEOBECNY: Marek Kozica, Jola Woroch 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/75/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie.  
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie 
użytecznych na rok 2020 
 
 Głos zajęła Pani Monika Cieślak – Kierownik MGOPS-u w Jutrosinie. Prace społecznie 
użyteczne są realizowane zgodnie z ustawą o pomocy zatrudnienia i instytucjach rynku pracy. 
Aby osoby mogły z tej formy pracy skorzystać Gmina podpisuje umowę z Powiatowym 
Urzędem Pracy. Są to prace kierowane do osób znajdujących się w wyjątkowo trudnej sytuacji 
na rynku zatrudnienia, przede wszystkim osób długotrwale bezrobotnych, bez prawa do zasiłku, 
które jednocześnie korzystają z pomocy OPS-u. Bezrobotni po zakończeniu tych prac mają 
łatwiej znaleźć pracę, normalne zatrudnienie zdobywając potrzebne doświadczenie. Prace te 
nie są wykonywane tak jak w pełnym wymiarze pracy na etat, tygodniowo bezrobotny 
przepracowuje maksymalnie 10 godzin i jest zatrudniony na terenie gminy w której mieszka. 
Minimalna kwota jaką zarabia to 8,40 zł. za 1 godz. U nas z tej formy pracy korzystają 2 osoby, 
planujemy zatrudniać tak maksymalnie 3. 



Brak pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodniczący Rady – Pan Mariusz 
Grzywaczewski odczytał projekt uchwały nr XIII/76/2019 w sprawie: przyjęcia rocznego planu 
potrzeb w zakresie prac społecznie użytecznych na rok 2020 

 
Wyniki głosowania imiennego:  

 
ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)  
ZA: Bożena Maćkowiak, Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, 
Janina Machowicz, Jolanta Kapała, Karol Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz 
Guziołek, Mariusz Grzywaczewski, Mateusz Janicki, Mirosław Barteczka, Fabian Małecki 
NIEOBECNY: Marek Kozica, Jola Woroch 

 
Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr XIII/76/2019 została przyjęta przez Radę jednogłośnie.  
 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 14 
Informacja Dyrektorów Przedszkoli o programowej działalności w roku 2018/2019 
 

Głos zajęły: Pani Hanna Frąckowiak (Dyrektor Przedszkola w Dubinie), Pani Urszula Lis 
(Dyrektor Przedszkola w Jutrosinie) oraz Pani Joanna Andrzejak (Dyrektor Przedszkola w 
Szkaradowie). 

 
Informacje stanowią załączniki do protokołu.  
 
Ad. 15                                                                                                                                           
Interpelacje i zapytania 

 

- p. F. Małecki przeczytał interpelację w sprawie: naboru wniosków na prace związane z 
ochroną, rekultywacją i poprawą jakości gruntów rolnych (treść interpelacji w załączniku); 

- p. F. Małecki przeczytał interpelację w sprawie: dziennika elektronicznego w Zespole Szkół 
im. Jana Pawła II w Jutrosinie (treść interpelacji w załączniku); 

- p. F. Małecki przeczytał interpelację w sprawie: naboru wniosków o przyznanie pomocy 
finansowej na działanie w obszarze wodno-kanalizacyjnym „Gospodarka wodno-ściekowa” 
(treść interpelacji w załączniku); 

- p. K. Wieczorek przeczytał interpelację w sprawie: utworzenia bezpiecznego parkingu i 
brakującego chodnika przy ulicy 700-lecia (treść interpelacji w załączniku); 

- p. M. Grzywaczewski przeczytał interpelację w sprawie: anulowania przetargu na budowę 
sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w Szymonkach (treść interpelacji w załączniku). 

 

- p. M. Grzywaczewski – wydrukowałem sobie informacje na temat projektu: „operacja typu 
gospodarka wodno-ściekowa; nabór wniosków o przyznanie pomocy: 11-25.10.2019r.; 
wniosek można składać osobiście lub korespondencyjnie. Data złożenia – data nadania. 
Beneficjent: Gmina, Związek Międzygminny, Spółka. Zakres i wsparcie: budowa oczyszczalni 



ścieków, ujęcia wodne, stacja uzdatniania wody, przydomowe oczyszczalnie ścieków; 
miejscowość do 5.000 mieszkańców”. My tutaj praktycznie wszystkie kryteria spełniamy.  

   Głosowaliśmy przeciw podnoszeniu podatków. Ten podatek to jest podniesienie o 40 
000 zł. rocznie, a my tutaj jednym posunięciem tracimy w tej chwili ponad 200 000 zł. Nie musi 
być to wniosek kompletny, może być wniosek częściowy, później go można uzupełnić. Jest to 
wniosek kwalifikowany, czyli praktycznie nie opóźniamy tej realizacji. Bo my składając jutro 
wniosek, to możemy od poniedziałku ogłosić przetarg. Umowa nie jest podpisana na 
wybudowanie tej sieci, więc można ją anulować. Opóźniamy się 2-3 tygodnie – zyskujemy 207 
000 zł. Dlatego tutaj nie głosowaliśmy za tym, żeby sięgać ludziom, mieszkańcom Jutrosina do 
kieszeni wyciągając jeszcze dodatkowe pieniądze.  

   Burmistrzowie leszczyńscy podnieśli podatek śmieciowy. Ja nie rozumiem dlaczego z 
13 zł. na 24.50 zł. czyli o 11 zł. poszły śmieci w górę. Jeżeli to jest rodzina średnio 4-osobowa, 
to jest roczny wydatek dodatkowy 550 zł., więc tj. bardzo duży podatek. Dlatego nie sięgamy 
ludziom – mieszkańcom Jutrosina do kieszeni, tylko szukamy pieniędzy. Nie trzeba podnosić 
podatku, tylko mądrze realizować zadania. Budżet Gminy jest 36 mln zł., ale my dysponujemy 
około 9 mln zł. Te pozostałe 27 mln zł. to są subwencje, czy pomoce socjalne typu 500+. 
Jesteśmy Gminą biedną, wiec nie możemy tak robić, że wydajemy troszeczkę bezsensownie 
pieniądze, jak można te pieniądze wyciągnąć. My jako Radni jesteśmy po to, żeby to przegadać, 
przeanalizować, doradzić. Jeżeli my otrzymujemy informację, że nie ma takiej możliwości, my 
dalej szukamy. Także nie można nas wprowadzać w błąd, że Burmistrz i Sekretarz 
wprowadzają nas w błąd, że nie ma takiej możliwości. Jak taka możliwość istnieje. Dlatego 
chcielibyśmy takiej większej wiarygodności w przekazywaniu informacji, zarówno przez p. 
Skarbnik, p. Sekretarz jak i p. Burmistrza. Rozpatrując wniosek o dotację na samochód do osób 
niepełnosprawnych rozmawiamy na ten temat 2 godziny, a w innych sprawach gdzie było 400 
000 zł. zarezerwowane na kanalizację w Szymonkach, to nie było nawet wspomniane, czyli 
załatwione tak po cichu. Widzimy, że musimy bardziej kontrolować to, co robi Gmina Jutrosin. 
Ktoś mówił – dostaliście projekt uchwały. W tym projekcie uchwały jest kilkaset punktów. 
Oczywiście, ja jako Przewodniczący Komisji Budżetu przeczytałem ten projekt uchwały i 
rzeczywiście jest tam zapis o tych Szymonkach, jak najbardziej. My na początku mówiliśmy, 
że poprzemy każdy wniosek, który jest dofinansowany. Nie róbmy bez sensu, nie idźmy tą 
drogą, którą szliśmy przez 20 parę lat. Ja boję się zaglądać wstecz, ale mogę podjąć taką debatę 
i udowodnić, że przez te 20 parę lat, co najmniej 40 parę milionów poszło bez sensu. Zmieńmy 
to, żeby nie szły pieniądze wydawane bez sensu. My za chwilę możemy zrobić remonty, tutaj 
Pani mówiła o dachu np. Dlatego my nie jesteśmy zwolennikiem podnoszenia podatków. 
Troszeczkę jestem zdziwiony głosowaniem nad sprzedażą mieszkań, bo cały czas mówię, że te 
mieszkania nie powinny być sprzedawane, powinny zostać w zasobie gminy. Powinny być 
remontowane, nie może być tak jak jest. Pytałem się Radnych, czy oni by chcieli sprzedać 
swoje auto, czy gospodarstwo rolne 30% taniej. Ja bym chętnie wziął kredyt i to wtedy kupił 
Wiem, że mi się to opłaca. Dlatego jestem troszeczkę zdziwiony tym głosowaniem i tutaj mam  
też pytanie do Burmistrza: czym była podyktowana ta podwyżka opłaty śmieciowej? 

 

- p. Burmistrz – czuję się wywołany do odpowiedzi p. Wiceprzewodniczącemu. To nie jest tak, 
że my nie analizujemy, ja rozumiem, że jest Sesja, że można się ładnie pokazać p. 
Wiceprzewodniczący, jacy to jesteśmy zaradni, oszczędności szukacie, ale tak naprawdę to my 
na te Szymonki to żadnych pieniędzy nie dostaniemy, bo tam jest za mało domów, nie przyznają 
nam punktów, po prostu te wnioski będą odrzucone. Proszę nie wprowadzać w błąd opinii 
publicznej; 

 



- p. M. Glura – warunkiem koniecznym, który jest do spełnienia, żeby aplikować o te środki 
jest to, aby miejscowość w której budowa kanalizacji, czy też sieci wodociągowej była, to ta 
miejscowość musi być poza aglomeracją. Szymonki są w aglomeracji Jutrosin. W tej 
aglomeracji znajdują się takie miejscowości jak: Jutrosin, Szymonki, Dubin, Szkaradowo i 
Ostoje. W ramach aglomeracji można aplikować o środki WRPO, więc ktoś tutaj z Urzędu 
Marszałkowskiego Państwa Radnych wprowadził w błąd; 

 

- p. Burmistrz – odpowiedzi na interpelacje przyjdą na piśmie. Ja tutaj z wieloma z tych 
problemów się zgadzam, m.in.: z tą informatyzacją Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w 
Jutrosinie. To już dawno powinno mieć miejsce. Mam nadzieję, że przyśpieszy ten proces teraz; 

 

- p. K. Szymkowiak – ja tylko chciałam powiedzieć, jeśli chodzi o elektroniczny dziennik. On 
jest wdrożony w naszym Zespole Szkół przez firmę VULCAN; czekamy na jego uruchomienie. 
Ale wdrożony jest; 

 

- p. Burmistrz – nie podwyższyliście Państwo podatków, też trzeba powiedzieć o tym, ja nie 
będę tutaj komentował, czy źle, czy dobrze. Na pewno mieszkańcy się ucieszą. Natomiast 
powiem jedną rzecz: bycie Radnym, to nie tylko podejmowanie popularnych decyzji, to 
również szukanie środków i mówię tutaj do p. K. Wieczorka, powiem tak, odpowiedź 
oczywiście Pan dostanie, ale nie można jednocześnie zjeść ciastko i mieć ciastko - p. Radny. 
Nie można głosować za zmniejszeniem podatków i żądać budowy chodników.  

 

   I ostatni temat: kwestia tych podwyżek śmieci. 16 października Zgromadzenie KZGRL 
podjęło taką decyzję, też uczestniczyłem w tym zgromadzeniu, chociaż przypadło akurat tutaj 
25-lecie Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jutrosinie i trochę się spóźniłem. Ale postanowiłem 
pojechać. Bo tak jak powiedziałem, bycie Radnym, czy bycie Burmistrzem, to nie tylko 
podejmowanie łatwych decyzji, czekanie na oklaski, ale również uczestniczenie w tych 
trudnych decyzjach. Tak, opłata została podniesiona do 24 zł. Gdzieś w połowie przyszłego 
roku okaże się, czy te środki są wystarczające, czy nie. Będą one zmniejszone dla osób, które 
będą chciały kompostować śmieci. Ale to nie jest ani zła wola KZGRL, to nie jest zła wola 
włodarzy 18 należących do tego Związku. Jest to wynik nowelizacji ustawy o ochronie 
środowiska. Wprowadziła ona rewolucję i zamęt. Ja prosiłem p. Przewodniczącego żeby na 
przyszłą Sesję zaprosić p. Przewodniczącego KZGRL – p. E. Karpińskiego, który przybliży 
nam te sprawy bardzo szczegółowo, bo zrobi to najlepiej i wtedy zrozumiecie Państwo na czym 
ten mechanizm polega. Ja jako obywatel ubolewam nad tym faktem, że będziemy płacić więcej, 
sam też będę płacił. Wynika to z ekonomii. A nas nie stać na to żeby samodzielnie prowadzić 
gospodarkę śmieciową. Szczegółowe odpowiedzi Państwo otrzymacie;  

 

- p. F. Małecki – ja może powiem dlaczego ja nie zagłosowałem za podniesieniem podatku, 
ponieważ jestem też rolnikiem i przedsiębiorcą. Gdybyśmy podnieśli podatek, co oferuje nam 
Ministerstwo, to rolnik zapłaciłby 15% więcej w stosunku do roku ubiegłego. Dostałem pismo 
z Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. Mając na uwadze aktualny stan wielkopolskiego 
rolnictwa, Sejmik podjął uchwałę w której przyjął stanowisko w kwestii zagrożeń dla rolnictwa 
wobec pogarszającej się sytuacji ekonomicznej gospodarstw rolnych. Swoim stanowiskiem 
Sejmik Województwa Wielkopolskiego zwrócił uwagę rządzącym na problemy i zagrożenia 
powodujące bardzo trudną sytuację wielkopolskich rolników, związane z niekorzystnymi 
zjawiskami na rynkach rolnych oraz pogarszającymi się warunkami ekonomicznymi; 



 

- p. I. Mikołajewski – kochani Radni „Lepszej Przyszłości”. Mi się wydaje, że za długo już jest, 
jak jest. W maju powiedzieliście, że będziemy działać coś w sprawie podwyżki pensji p. 
Burmistrza. Od tego maja minęło znowu pół roku i nic. Ale widzę, że na moje słowa, które były 
powiedziane na Komisji wyostrzyliście dzisiaj działa przeciwko p. Burmistrzowi. Nieładnie. 
Mówię Wam, bardzo nieładnie. 23% nasz biedny Burmistrz zarabia mniej od wszystkich 
Burmistrzów w całym powiecie, w powiecie to mało powiedziane. Ile jeszcze ten p. Burmistrz 
musi zrobić żebyście uwierzyli i zabrali głos. Bo mówiliście, że w maju będziemy coś robić; 
maj, czerwiec, lipiec, sierpień, wrzesień, październik. Dzisiaj słyszę, że Burmistrz nie zrobił 
czegoś tam, nie wysłał czegoś do Poznania, czy w Szymonkach coś źle zrobił. No ludzie 
kochani. Obudźmy się troszeczkę. Prosiłbym bardzo żeby p. Przewodniczący na piśmie 
uzasadnił dlaczego p. Burmistrz ma taką małą pensję; 

 

- p. F. Małecki – p. Irku – na piśmie proszę to złożyć; 

 

- p. I. Mikołajewski – 17 listopada będziemy gościć tutaj w Domu Kultury Pana, który maluje 
ustami obrazy, inwalida, któremu chcemy pomóc. Włączamy się my, jako Towarzystwo 
Miłośników Ziemi Jutrosińskiej, ale widzę też inne towarzystwa w tym. Będzie można przyjść 
i zobaczyć jak ten Pan to robi i w jakiś sposób mu też pomóc. 

 

Brak więcej interpelacji i zapytań. 

 

Ad. 16                                                                                                                                                   
Wolne głosy i wnioski 

 

- p. M. Jakubowski – nawiązując do kolegi Radnego, chcę wspomnieć jedną rzecz. 26.08 – 
przystąpiono do przebudowy ul. Wrocławskiej. Zaczęto rozbiórkę kostki chodnikowej. Pytam 
– dlaczego? Brygadzista odpowiada - „będzie nowa, a stara na paletach będzie przewieziona na 
plac dawniejszej gospodarki komunalnej”. Taką informację przekazałem naszym 
mieszkańcom, którzy do mnie się zwracali, co z tą kostką będzie. 28.08. - dociera do mnie 
informacja, że kostka jest zabierana na wioski, nazwano mnie kłamcą, dlatego, że ja 
powiedziałem, że będzie składowana, a ona po prostu była roztrwoniona. Rozmawiałem z p. 
Glurą i potwierdził, że Sołtysi mają na to przyzwolenie. Przeprowadziłem krótką rozmowę z p. 
Burmistrzem, gdy był zjazd harcerski. 02.09 - spotkałem się z p. Glurą oraz naocznie 
stwierdziłem, że kostka jest zabierana na wioski w obecności p. Burmistrza. Ja i mieszkańcy 
Jutrosina byliśmy przekonani, że kostka chodnikowa będzie do dyspozycji Jutrosina, ponieważ 
są duże braki na ulicach miasta. 

  W tych latach budżet był przewidziany na Jutrosin na kostkę, a wioski też dostały duże 
pieniądze na odnowę wsi, świetlic, inwestycji itp. W sumie na wioski przeznaczono kwotę 
ponad 9 mln zł. Natomiast na miasto tylko 526 tys. 238 zł. W poprzednich latach, muszę 
stwierdzić, że też nie było finansów. Oprócz tego sołectwa mają do dyspozycji fundusz sołecki, 
który jest w różny sposób zagospodarowany. To świadczy o tym, jak małe pieniądze były 
przeznaczone na miasto Jutrosin. A potrzeby są bardzo duże, jeśli chodzi o inwestycje. 
Zapraszam Radnych żeby zwiedzić Jutrosin jakie są braki w infrastrukturze, np. ul. Podgórna 
– kostka chodnikowa, ul. Ogrodowa – nawierzchnia drogi, ul. Wodna – kostka chodnikowa, ul. 
Dolna – przebudowa drogi, ul. Garncarska – założenie chodnika po prawej stronie, wykonanie 



kanalizacji opadowych, dokończenie ścieżki rowerowej, położenie kostki przy placu zabaw na 
ul. 700-lecia oraz kostki chodnikowej na ul. 22 stycznia, ukończenie kanalizacji opadowej na 
ul. Akacjowej, ukończenie drogi i założenie chodnika na ul. Kaminiarza, jak również 
kanalizacji opadowej. Można by wymienić jeszcze bardzo dużo drobnych inwestycji, m.in.: 
klimatyzacja w Domu Kultury; 

 

- p. A. Kaczmarek – wracając do wypowiedzi p. Wiceprzewodniczącego, p. Grzywaczewskiego 
– Pan mówi, że macie worek z pieniędzmi, kto ma ich szukać? My w ostatnim tygodniu, 
zarówno przedszkola, jak i szkoły przeszliśmy mini audyt naszego wyposażenia. Nie ma 
placówki, która nie potrzebuje pomocy; mamy dach do wyremontowania. Kto ma szukać na to 
pieniędzy? Dyrektorzy, pracownicy Urzędu. W naszym Urzędzie nie ma osoby 
wykwalifikowanej do pisania projektów, może warto zainwestować właśnie i zatrudnić kogoś 
kto się zajmie pisaniem i wyszukiwaniem projektów. Wtedy będziemy mogli pozyskiwać 
środki z Unii, z Urzędu Marszałkowskiego, będziemy na bieżąco; 

 

- p. M. Grzywaczewski – mieliśmy taką szansę, ale zostało to zmarnowane. 

 

  Ja mam tutaj jeszcze do p. M. Glury prośbę, żeby się tutaj nie przerzucać na słowa, że 
Burmistrz ma rację, czy, że my Radni mamy rację. Czy jest możliwość złożenia takiego 
wniosku, bo wiem, że większość tych dokumentów, które są nam potrzebne, to Pan już ma w 
dyspozycji, czy jest możliwość spakowania tego i wysłania jutro do północy takiego wniosku? 
Wtedy się okaże, kto ma rację, nie będziemy się tutaj rzucać na słowa. Dlatego ja mówię o tych 
pieniądzach, które mogą być potem przeznaczone na budowę, czy remont  dachu na jednym, 
czy na drugim przedszkolu. Ja powiem inaczej, ja mogę właściwie co Sesję mówić gdzie te 
pieniądze można szukać i na następnej Sesji też powiem gdzie je można szukać. Ale teraz  w 
tej chwili, żeby nie rozmydlić tego tematu, który żeśmy tutaj poruszyli w sprawie tej 
kanalizacji, gdzie ona była tak jakoś dziwnie przeprowadzona, żeby ten wniosek złożyć i tyle. 
My tutaj nie robimy nic wbrew prawu, my możemy to anulować, jeszcze umowa nie jest 
podpisana. Takie jest moje zdanie. I można ten przetarg za 2-3 tygodnie powtórzyć. Mamy 3 
tygodnie na to żeby się przekonać, żeby zaoszczędzić masę pieniędzy, gdzie można zrobić dach 
na przedszkolu jednym, czy drugim; 

 

- p. M. Glura – bardzo dziękuję p. Wiceprzewodniczącemu o troskę o to, żebyśmy pozyskiwali 
środki unijne. Faktycznie na jutro mamy przygotowany wniosek, który polega na budowie 
kanalizacji sanitarnej i jest to w miejscowości Nowy Sielec. Jest to pierwsza część kanalizacji 
do Starego Sielca, łącznie z przepompownią ścieków. Szacowany koszt, tj. około 900 tys. zł. 
brutto. Pozyskać możemy 470 tys. zł. Łącząc te Szymonki z Nowym Sielcem narażamy się na 
to, że nasz wniosek odpadnie ze względów formalnych, dlatego, że złożymy go na terenie, który 
jest w aglomeracji, co z zasady tutaj nas automatycznie wyklucza i przepadnie nam dotacja na 
kanalizację w Nowym Sielcu; 

 

- p. M. Grzywaczewski – złóżmy to osobnymi wnioskami, nie w jednym wniosku; 

 

- p. M. Glura – wydaje mi się, że Gmina Jutrosin ma możliwość tylko jednego wniosku do 
złożenia; 

 



- p. M. Grzywaczewski – nie, w tym programie są 2 etapy różnych kanalizacji, czyli mamy 1 
etap - Szymonki, jeden etap - Sielec. Myślę, że możemy złożyć 2 osobne wnioski. 
Zaryzykujmy. Ryzykowaliśmy jeśli chodzi o Szkaradowo. Decyzja była podjęta z 
Przewodniczącym, jak i ze mną i z p. M. Glura. Wystąpiliśmy o 6 mln zł., gdzie było zagrożenie 
duże, że tych pieniędzy nie otrzymamy. A te pieniądze otrzymaliśmy. Więc jesteśmy już te 2 
mln zł. do przodu. Dlatego szukamy tych pieniędzy, żeby ta gmina się rozwijała, żeby była 
wyremontowana, żeby piękniała; 

 

- p. M. Glura – jest Pan pewien, że mamy ryzykować dotację ponad 400 tys. zł. dla dotacji może 
150 tys. mając prawie pewność, że tej dotacji nie dostaniemy; 

 

- p. M. Grzywaczewski – takie sytuacje się będą powtarzały, trzeba być przyszykowanym na 
takie sytuacje, mieć przygotowane projekty i czekać, informować się, sprawdzać i to zawsze 
można zrobić; 

 

- p. M. Glura -  jesteśmy przygotowani jak najbardziej z wnioskiem na budowę kanalizacji w 
Nowym Sielcu. O tym naborze wiedzieliśmy od bodajże czerwca, czy lipca i taką dokumentację 
przygotowaliśmy, łącznie z wszystkimi załącznikami; 

 

- p. M. Grzywaczewski – żeby skrócić tę dyskusję, złóżmy ten wniosek, niech sobie leży; 

 

- p. M. Glura – to jest Pana zdanie, nie wiem czy wszystkich tutaj Państwa; 

 

- p. F. Małecki – jeżeli jest taka potrzeba, to możemy to przegłosować; 

 

- p. A. Kaczmarek – ja nie dostałam jeszcze odpowiedzi od p. Wiceprzewodniczącego, kto ma 
tego szukać i kto ma pisać te wnioski ? Ja pisałam jeden wniosek, zajął mi 6 nocy, nie 8 godzin 
w ciągu dnia, żeby cokolwiek pozyskać. Pan mówi, gdzieś tam jakiś dach w przedszkolu, 
pragnę poinformować Pana gdzie jestem Dyrektorem. Ja się odzywam w sprawie szkoły w 
Dubinie. Jest tam jakaś szkoła w Szkaradowie, jest tam jakaś szkoła w Dubinie. Pana nie 
widziałam na tym audycie – widziałam Przewodniczącego Komisji, Pana nie było; Pan się 
wypowiada w sprawach o których nie ma Pan pojęcia. Powiedział Pan, że 75% budżetu gminy, 
to jest subwencja oświatowa, a ja z budżetu gminy dostałam 30 000 zł., które starczyło mi tylko 
na łazienkę; 

- p. M. Grzywaczewski – a ja Pani powiem, że nie ma Pani racji z tą subwencją 75%,  to jest 
do udowodnienia, pani Skarbnik niech powie, ile w budżecie gminy jest subwencji oświatowej? 

 

- p. Skarbnik – na ten rok to 8 mln 900 tys. zł. 

 

- p. M. Grzywaczewski – ja powiem później, jak te pieniądze można znaleźć. Gmina dokłada 
do subwencji oświatowej 700 tys. zł. Dla mnie to jest bez sensu. Te pieniądze można znaleźć, 
żeby ich nie dokładać, bynajmniej o 50% i przeznaczyć wtedy na remonty. Powiem na 
następnej Sesji jak to zrobić. 



 

Brak więcej wolnych głosów i wniosków. 

 

Ad. 17                                                                                                                                          
Zakończenie obrad 

 

  O godz. 19:30 Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Fabian Małecki zakończył obrady 
XIII Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie.  

 

Protokołowała: 

 

Katarzyna Zuziak 

 


